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Lumeuputus ja kaeve-
tööd panevad elvalas-
te närvid kahekord-
selt proovile.

Sirje Veldi

Kui esimeses järjekorras 
lahtilükatavad tänavad on 
peaaegu lumevabad ja suu-
ri probleeme pole ka teise 
järjekorra teede ja tänava-
tega, siis kolmandas järje-
korras hooldatavad teed te-
kitavad linnarahvale endi-
selt muret.

Ei linnamajanduse osa-
konna juhataja Kalev Kepp 
ega ka kolmeks aastaks tee-
de hoolduse endale võitnud 
Elva Kommunaal Grupp ole 
nõus väidetega, et mõned 
linnatänavad pole sel talvel 
üldse sahka näinud. Ena-
masti kurdavad lumelükka-
mise vähesuse üle need el-
valased, kelle kodutänav 
lükatakse lahti kolmandas 
järjekorras ehk alles siis kui 
linn tellib. Küll aga möönab 
Kalev Kepp, et endiselt juh-
tub igal aastal, et linn küll 
tellib lume lükkamist ja 
sahk tänavatel ka toimetab, 
kuid ometi mõnele tänavale 
ei jõua.

“Enamasti on need tä-
navalõigud, mida lumelük-
kaja kipub unustama, mei-
le teada, sest need kipuvad 
olema ikka ühed ja samad,” 
ütleb Kepp. “Eks siis oleme 
Kommunaal Grupile sellest 
märku andnud ja saatnud 
saha tegemata jäänud tööd 

tegema.”
Kepp möönab ka, et se-

nikaua, kuni lumelükkami-
se järg jõuab kolmanda eta-
pi teedeni, on seal juba lu-
mi kinni sõidetud ja kum-
misaha töö sedavõrd vähem 
efektiivne. Elva Kommunaal 
Grupi juhataja Asko Vester 
aga leiab, et mõnel puhul on 
linn teehoolduse tellimisega 
ka pisut hiljaks jäänud.

“Selliseid tänavaid, kus 
lumesahk poleks tänavu 
üldse käinud, ei ole – see 
on täiesti välistatud,” kin-
nitab Kepp. “Oleme lask-
nud lahti lükata isegi Kul-
lese tee metsarada, kus on 
ainult kaks maja. Küll aga 
on probleeme sissesõidutee-
dega ja mõne erateega, mis 
teehooldushanke alla ei käi 
– selle eest peab omanik ise 
hoolt kandma ja sinna eral-
di lumelükkamise tellima. 
Mõnel puhul oleme saanud 
vastu tulla ja paarikümne-
meetriste sissesõiduteede-
ga nii palju probleeme po-
le, kuid meil on ka 60meet-

riseid ja pikemaid sissesõi-
duteid – nendega tekib tal-
vel tõesti probleeme.”

Sissesõidud on 
omanike rida

Kui öösel sajab kõvasti 
lund, siis kuluvad teehool-
dajate varahommikused 
töötunnid esimese ja teise 
järjekorra teedele. Vastavalt 
eeskirjadele tuleb esimese 
etapi teed hoida lumevabad, 
teise etapi teedel võib olla 
väike lumekiht, kuid sellele 
tuleb teostada lumetõrjet ja 
kolmanda etapi teedelt tu-
leb lihtsalt sahaga üle käia. 
Soolaliivasegu tohib Elvas 
kasutada ainult esimese eta-
pi teedel.

Tänavu on linn tellinud 
kolmanda etapi tänavatelt 
lume lükkamist seitsmel 
korral, mis pole Kommunaal 
Grupi juhataja Asko Vesteri 
sõnul kindlasti piisav, eri-
ti tänavust lumerohkust ar-
vestades, kuid neil pole ka 
õigust neil tänavatel vasta-
valt oma äranägemise järgi 
toimetada.

“Eks linnavalitsus teab 
oma rahalisi võimalusi pa-
remini,” ütleb Vester.

Kalev Kepi sõnul on loo-
mulikult asi rahas, mida lin-
nal napib.

“See on arutelu küsimus. 
Kui oleks raha, siis lükkaks 
kõik teejupid ka lahti. On 
teatud kohad, näiteks Vap-
ramäe tänava ots, mis on 
talvel natuke kehvemas sei-
sus, aga reeglina saab El-

va tänavatel ikka liigelda,” 
ütleb Kepp, kelle sõnul lä-
heks täielikult automaat-
se teehooldusteenuse han-
ge linnale kordades kalli-
maks, kui praegu, mil osa 
teid hooldatakse tellimi-
sel. “Lumelükkamise saa-
me ehk tulevikus ära regu-
leerida, kuid hoopis raskem 
probleem seoses korralda-
tud jäätmeveoga tuleb Elvas 
tupiktänavatega.”

Linnal napib raha
Teid ja tänavaid hooldab 

Elva linnas Elva Kommunaal 
Grupp, kes võitis kolmeaas-
tase hanke ja sõlmitud le-
pingu kohaselt teeb teehool-
dust kuni 2011. aasta lõpu-
ni. Linn on kolmeks aastaks 
eraldanud teede hoolduseks 
3,5 miljonit. Peatöövõtja on 
Kommunaal Grupp, kuid 
alltöövõtu korras hoolda-
takse teid ja tänavaid koos 
OÜga Lenory.

Üks probleem on ka see, 
et lund on juba nii palju, et 
seda pole enam kuhugi lü-
kata, eriti kõnniteedelt. Ka 
lume äravedamiseks ei jagu 
linnal raha.

“Teatud kohtades, nagu 
näiteks Puiestee tänaval ja 
Pika tänava kurvi peal ole-
me tõstnud kõnniteed puh-
taks, aga ega rohkem ei 
saa,” ütleb Kepp.

Asko Vesteri sõnul on ini-
mestel ja korteriühistutel 
võimalik neilt lumelükka-
mise teenust ka eraldi lisaks 
tellida. Kui linnalepingus 

arvestatakse teenust meet-
rites, siis eraviisiliselt lume-
lükkamist tellides on tunni-
hind, mis olenevalt olukor-
rast jääb 370-400 krooni 
vahele. Korteriühistutel on 
võimalik tellida lume lükka-
mist ka väiksema tehnika-
ga, kui ruumi on vähe. Elva 
Varahaldus on sellist teenust 
ka tellinud ja hiljem ühistu-
tele arve esitanud, kuid se-
da võivad teha ka ühistud ja 
majaomanikud ise. Vesteri 
sõnul on võimalik hooldus-
leping sõlmida kogu talveks 
ja lumi lükatakse ära üldise 
lumetõrje käigus. Hind pan-
nakse paika esimese töökor-
raga, kui on näha, kui kaua 
aega kulub ja sellise hinna-
ga tuleb arve ka järgmiste 
kordade eest.

“Oleme sellist teenust tei-
nud aastaid näiteks tankla-
tele ja kõik on rahule jää-
nud, mingit probleemi pole 
olnud,” ütleb Vester.

Teehooldust segavad tä-
navu ka kaevetööd. Suur-
te autodega sõidetakse lumi 
kinni ja selliselt tänavalt lu-
me lükkamine on juba mär-
gatavalt raskem.

“Igas mõttes on ekst-
reemne aasta,” ütleb Vester. 
“Sellist talve, nagu täna-
vu, pole olnud. Veebruaris 
oleme miinustes, aga kuna 
hange on kolme aasta pea-
le, siis ehk tõmbame järele. 
Probleeme on olnud Männa 
tänavaga, aga üldjuhul ma 
arvan, et oleme hakkama 
saanud.”
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Pildistage 
Elvat erinevatel 
aastaaegadel!

Talvefotosid ooda-
takse 29. märtsini.

Merike Järv,  
Elva LV avalikkussuhete 
spetsialist

Konkurss kutsub kõi-
ki jäädvustama oma 
nägemust Elvast. Taba 
just sinu jaoks eriline 
talve olemise hetk, mis 
on seotud Elvaga – ol-
gu see siis lumine loo-
dus, loom, inimene või 
jääpurikas.

Fotokonkurss toi-
mub 18. jaanuarist 20. 
detsembrini. Konkurss 
viiakse läbi neljas eta-
pis:

1. “Talve olemine”, 
võistlustöid saab esita-
da 29. märtsini; avalik 
hääletamine 30. märts 
- 5. aprill;

2. “Kevade tulemi-
ne”, võistlustööde esita-
mise aeg 19. aprill - 28. 
juuni; avalik hääletami-
ne 29. juuni - 5. juuli;

3. “Suve minemine”, 
võistlustööde esitamise 
aeg 12. juuli - 20. sep-
tember; avalik hääle-
tamine 21. september - 
27. september;

4. “Sügise valgus”, 
võistlustööde esitamise 
aeg 11. oktoober - 20. 
detsember; avalik hää-
letamine 21. detsember 
- 27. detsember.

Talve olemise foto-
sid võib saata kuni 29. 
märtsini e-posti aadres-
sile fotokonkurss@elva.
ee.

Fotokonkurssi toe-
tavad Photopoint ja 
HKK Sinilind. Konkur-
si peaauhind on kaup-
luse Photopoint kinke-
kaart väärtuses 5000 
krooni. Teine koht saab 
Photopointi kinkekaar-
di väärtusega 2000 
krooni ja kolmas koht 
1000 krooni. Lisaks ai-
tab fotokonkursi sõber 
AS Ordi välja anda eri-
preemiaid huvitavatele 
töödele ja avaliku hää-
letuse võitjale. Võitjaid 
autasustatakse pea-
le konkursi neljandat 
etappi.

Fotokonkursi info 
Elva linna kodulehel 
www.elva.ee.

Palju imekauneid 
fotosid vaatamiseks, 
uudistamiseks leiab le-
heküljelt http://foto.el-
va.ee.

Aime Vilu peab teenete-
märki tunnustuseks kogu 
meeskonnale. Lk 2

Rõngu hobi-
kunstnikud tõid oma 
tööd Elvasse. Lk 3

RN stuudiot saadab 
konkurssidel jätkuvalt 
edu. Lk 5

Lund sajab aina juurde
Inimesed peavad ekslikult tänavateks ka majade juurde viivaid sissesõiduteid. Tegelikult on nende teelõikude lahtilükkamine majaomanike üles-
anne. Foto: erakogu

TEEHOOLDUS 
ELVAS:

 I kategooria teed 
– 15591 m + 4176 m kõn-
niteid
 II kategooria teed – 18 
078 m + 4883 m kõnniteid
 III kategooria teed – 27 
200 m + koolide esised 
ja linnavalitsuse parkla 
ruutmeetrite järgi
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Kümmekond aastat 
Tartumaa külaliiku-
mise innukas eestve-
daja ja rahvatantsu-
juht, kongutalane Ai-
me Vilu sai vabarii-
gi aastapäeval maa-
vanema vastuvõtul 
teenetemärgi Kuldne 
tammeoks.
“Kui tavaliselt on ik-
ka enne teada, et sul-
le tahetakse midagi 
anda, siis seekord tu-
li see täieliku üllatu-
sena ja ausalt öelda 
võttis korraks jalust 
nõrgaks,” naerab Ai-
me Vilu. “Aga paga-
nama hea tunne oli.”

Sirje Veldi

Kui kaua sa juba 
oled külaliikumisega 
seotud?

Aastast 1999, siis kui mul-
le Konguta vallalehe toime-
tajana tuli kutse Kodukant 
Tartumaa külaliikumise in-
fopäevale ja ma läksin vaa-
tama, et kuhu poole see kü-
la siis nüüd liigub. Kogu see 
seltskond oli seal hästi lahe ja 
see, et inimesed ise niimoo-
di kohtadel toimetavad, tee-
vad omale külaplatse jne, oli 
mulle hästi uudne ja huvi-
tav. Siis tahtsin ma kindlasti 
minna ka maapäevale. Taht-
sin vaadata, mis on Eesti Kü-
lade Maapäev. Tänaseks olen 
läbi käinud kõik maapäevad. 
1999. aastal olin maapäeva 
delegatsioonis liikmena ja 
neljal viimasel ka korraldus-
meeskonnas.

2001. aastal loodi Tartu 
maakonna arengukoda, kus 
olid erinevate organisat-
sioonide ja erialade inime-
sed. Osalesime Tartumaa 
arengustrateegia töötuba-
des ja see on olnud midagi 
sellist, kus süda tunneb, et 
pead sellega tegelema. Ko-
dukant Tartumaa juhatuses 
olen 2001. aasta algusest. 
Kümme aastat juba.

Nüüd on sinust Ko-
dukandis saanud selli-
ne tipptegija ja õpetad 
juba teisi. Seisad koo-
litatavate ees, räägid 
oma rahuliku häälega 
ja kõik kuulavad...?

Ega see täiskasvanute 
koolitamine pole ju muud, 
kui suures osas oma koge-
muste edasi andmine. Kui 
praegune ühiskond võimal-
dab sul järjest juurde õppi-
da ja sedasama õpitut ra-

kendada, siis minu mee-
lest on see väga hea. Praegu 
õpin Olustveres turismitee-
ninduse erialal. See on jälle 
selline päris uus, huvitav ja 
uudne kogemus.

Sa oled öelnud enda 
kohta, et oled särav se-
tu?

Jah, mulle endale see ka 
väga meeldib. Olen hästi uh-
ke oma rahvuse üle. Kum-
maliselt hea tunne on kui-
das üle Põlva maakonna pii-
ri sõites esimestes külapoo-
dides lähed täiesti märka-
matult ka ise sealsele keele-
dialektile üle. See on veres, 
mitte midagi ei ole teha.

Olen kuulnud ütle-
mist, et Aime on üks 
väga suur idealist, et 
teeb külaliikumise ole-
must suuremaks, kui 
see tegelikult on?

Need on meie elu liht-
sad ja tavalised asjad, mida 
inimesed teevad, kusjuures 
kõige vähem väärtustatak-
se iseennast. Kõrvalt mär-
gates on vaja saada nad nii-
kaugele, et nad ennekõike 
õpiksid iseennast väärtusta-
ma ja siis ka seda, mida nad 
oma kodukohas teevad. Ol-

gu need siis kasvõi pisike-
sed asjad. Loomulikult on 
elus probleeme ja tuleb ta-
gasilööke, aga see ühine 
meie tunne, kui midagi kor-
da saatnud, on juba ainu-
üksi sinu enesetundele hea, 
rääkimata sellest, et see on 
hea ka teistele.

Mida sa ütleksid nei-
le küladele, kes pole 
veel sinnamaale jõud-
nud? Et kas tasub üld-
se selle nimel pinguta-
da?

Olen kuulnud ka neid 
märkusi, et inimestel pole 
leiba lauale panna, teie rää-
gite siin mingist külaliiku-
misest. Aga see on inimeste 
endi üks võimalus kogukon-
na arendamiseks. Kui ma 
mõtlen külakogukondadele, 
kus mõistetakse, et üks kü-
laselts võib osutada piirkon-
na heaks mingit teenust, siis 
tegelikult see kaudselt toob-
ki leiva lauale. Need, kes 
pole mitte kordagi käinud 
ühelgi talgupäeval, võik-
sid seal üks kord ära käia. 
Siis nad saaksid aru, millest 
kõik ülejäänud räägivad.

Ma arvan, et neid 
inimesi on päris palju, 

keda sa niiviisi oma 
küla ja kogukonna us-
ku oled pööranud.

Neile küladele, kus räägi-
takse, et mujal on kõik hea 
ja meil ei tehta mitte mida-
gi, ütleks ma, et selleks on-
gi tegelikult vaja teha üks-
ainus samm. Praegu käib 
Kodukant Tartumaa juu-
res koolitus alustavatele 
eestvedajatele. Seal osale-
vad inimesed, kel on tunne, 
et teeks midagi, aga ei tea, 
kust alustada. Aga säde sil-
manurgas juba põleb ja see 
on justnimelt see, mida ka 
meie õpetame, et tee hea te-
gu ja räägi sellest lugu. Rää-
gi ka siis, kui sa oled ka ai-
nult natuke teinud. See, kui-
das inimesed räägivad ja 
kuidas nad läbi lihtsate as-
jade tegelikult teevad suuri 
tegusid oma külade korras-
tamisel,  külamajade ehita-
misel, on seesama tunne, et 
inimesed tahavad olla oma 
kogukonnaga koos. See on 
elus hästi oluline.

Väga paljudes kohta-
des arvatakse, et vald 
on ikka see, kes teeb, 
mitte külainimesed?

Aga vald ju küladest 
koosnebki. Vald ei alga ega 
lõpe vallamaja ukse ta-
ga. Sellest, kuidas külad ja 
omavalitsus koos oma tööd 
korraldavad, sõltub rahul-
olu oma tavapärase eluolu-
ga. Me ei räägi töötusest või 
sellest kui raske neil paras-
jagu on. Igasuguseid elujär-
kusid on. Mulle väga-väga 
meeldis see, mida tegi Kon-
gutas Pööritsa küla vallava-
nema vastuvõtul. Küla va-
lis detsembris uue külava-
nema, aga ametiraha anti 
uuele külavanemale pidu-
likult üle vallavanema vas-
tuvõtul. See oli tunnustami-
se hetk nii vanale kui uue-
le külavanemale ja hästi sü-
damlik ja soe ja uhke tunne 
oli seda vaadata. See võiks 
olla kena traditsioon ka mu-
jal.

Mis sa arvad, kas kü-
lavanem on küla liider 
või valla kannupoiss?

Külavanem peaks ikka 
olema küla poolt valitud ja 
külavanema ülesanded ja 
roll reeglitega paika pan-
dud. Aga kõik sõltub koos-
tööst.

Võibolla siis koos-
tööd ei tekigi kui kü-
lal ja vallavalitsusel on 
väga erinevad arusaa-
mised?

Õppisin ise mõned aas-
tad tagasi külavanema-
te koolitusel, et teada saa-
da, mis asi see külavanem 
on. Siis tuli üks külavanem 
suure murega. Keegi oli tap-
nud külas looma, teinud sel-
lest vorsti ja toonud külava-
nemale. Et sina oled külava-
nem, sina pead selle nüüd 
ära turustama. Kahtlemata 
ei ole see külavanema üles-
anne. Külavanemale ei saa 
panna vastutust, et ta peab 
kõige eest külas muretse-
ma ja kõige eest hoolt kand-
ma. Kõige tulemuslikum on 
kontakt kohaliku omavalit-
suse ja külaga siis, kui seda 
esindab küla enda poolt va-
litud külavanem. Sageli kü-
la nagu ise ei märkagi, et 
neil on tegelikult väga hea 
eestvedajaga ja siis sõltub 
juba omavalitsusjuhtide os-
kusest, kuidas nad selle kü-
lale selgeks teevad. Kahjuks 
on küllalt palju ka selliseid 
näiteid, kus külavanema on 
määranud omavalitsus ja, 
mis seal salata – küla ei ole 
teda omaks võtnud.

Paljudes kohtades on 
seltsi esimees ja külavanem 
ühes isikus. Siis on sellel 
inimesel topeltkoormus ja 
ta võib lihtsalt ära väsida.

Millised oleksid sinu 
kolm soovitust algajale 
eestvedajale?

Kõigepealt info liikumine 
nii külas kui kohalikus oma-
valitsuses. Algajate koolitu-
sel tegime selgeks, kes meil 
külas kellega suhtleb, kui-
das see info kõige kiiremini 
liigub ja kuidas seda korral-
dada. Teiseks, et kui sinu õl-
gadel on eestvedaja roll, siis 
märka ka teist ja kolmandat 
külainimest. Kolmas soovi-
tus on mul tegelikult küla-
rahvale – toetage oma eest-
vedajat, eriti kui ta on va-
batahtlik. Viriseda, et meie 
eestvedaja ei tee midagi, os-
kame kõik. Üsna palju ini-
mestevahelisi probleeme te-
kib just siis, kui mõeldakse 
nii, et aga tema on meil kü-
lavanem, las tema toimetab. 
Aga külavanem ei ole ta ju 
24 tundi ööpäevas. Soovi-
tan panna oma külas paika 
suhtlemise toimimise reeg-
listik, et oleks teada, millis-
tel puhkudel toimetab kü-
lavanem, millistel külarah-
vas, kes on kellele ülesan-
ded delegeerinud – siis on 
kõigil kergem.

Kodukant koolitab 
ka külavanemaid?

Jah, üks meie koolitu-
se teema on, kuidas toimib 
kohalik omavalitsus. Küllap 
iga inimene on kogenud, et 
mõnikord astume me val-
lavalitsusse sisse, paber nä-
pu vahel ja nõuame kohe ja 
kõike. Paraku see nii ei ole. 
Lihtsa inimesena sa tead, et 
on olemas vallavalitsus, kes 
peab sinu heaks kõike tege-
ma, aga pole üleüldse mõel-
nud, kuidas süsteem tegeli-
kult toimib ja kuidas see in-
fo jõuab küladesse nii, et ka 
külarahvas sellest ühtemoo-
di aru saaks. Need on hästi 
olulised asjad.

Sinu teine suur kirg 
on rahvatants. Oled 
pannud tantsima kõik, 
lastest pensionäride-
ni?

Palupera koolis on mul I 
ja II klassi lapsed, Valgutas 
II-V klass, siis on veel täis-
kasvanute segarühm Val-
guta Vahvad. Elvas on mul 
memmed ja Rannus alusta-
sin sügisel piigadega, 7.-8. 
klassi tüdrukutega.

Mul on super hea meel, 
et Rõngu kooli praegune 11. 
klass pöördus minu ja rah-
vamaja juhataja poole, et 
nad tahaksid väga pääse-
da 2011. aasta koolinoor-
te tantsupeole. Sa võid las-
tele ju rääkida, et tantsimi-
ne on üks osa elust ja et se-
da peab ise kogema, aga et 
algatus tuleb noorte endi 
poolt – see on kohe hoopis 
teine asi! Sama on ka Valgu-
ta rühma puhul, et nad ongi 
vahvad – nii inimestena kui 
tantsijatena.

Sa oled aasta va-
batahtlikuna saanud 
tunnustust ka presi-
dendilt.

Jah, see oli 2007. aastal. 
Ja terve see nädal on mul 
olnud hea. Tänukirju on 
mul, jah, üksjagu. Iga ini-
mene vajab tunnustamist, 
ükskõik, mis tasemel. Selle-
pärast on ka Kodukant Tar-
tumaal oma tunnustusüri-
tus, et märgata inimest en-
da kõrval.

Hea meel on mul, et ka 
Konguta vald mind tun-
nustas, sain vallavanemalt 
meene ja tänukirja külalii-
kumise algatamise ja hea-
de mõtete eest. Maavanema 
vastuvõtul ütles meie val-
lavanem, et tal on nii uhke 
tunne, et oma vallast on ini-
mene nii suure tunnustuse 
saanud – justkui oleks ta ise 
preemia saanud.

Aime Vilu: kõik vajavad tunnustust

Lähikuudel on toimu-
mas mitmed muuda-
tused elektri- ja võr-
gutasude hinnas.

Marina Bachmann, Eesti 
Energia pressiesindaja

Peamised hinnamuu-
tused on tingitud riikliku 
elektriaktsiisi tõusust ning 
korrektsioonist reguleeri-
tud kulupõhistes hindades.

1. märtsist tõusis riiklik 
elektriaktsiisi määr käibe-
maksuta 5 sendilt 7 sendi-
ni kilovatt-tunni kohta ning 

võrgutasud kasvasid 1,5%. 
1. aprillist korrigeerib 

Eesti Energia suletud turu 
pakettide hinnakirja. Era-
klientide poolt enim kasu-
tatavates pakettides Kodu 
1 ja Kodu 2 langeb elekt-
rienergia hind keskmiselt 
3%. Ärikliendi pakettides 
EN5 ja EN7 tõuseb elektri-
energia hind kliendile vas-
tavalt 0,4% ja 0,2 %.

Lisaks kaotab Eesti Ener-
gia äriklientide paketid 
EN4, EN6, mille hind jääb 
korrigeerimise tulemusel 
EN1 paketi tasemele ning 

klientidele pakutakse sa-
male paketile üleminekut. 
Pakett EN9 kaotatakse seo-
ses sellega, et seda seni ka-
sutanud suurkliendid liigu-
vad vabaturule. Suletud tu-
ru EN9 kasutajatele paku-
takse üleminekut EN7-le 
või teistele sobivatele pa-
kettidele.

Pakettide struktuuri ja 
hinnakirja muudatused on 
seotud suurtarbijate liiku-
misega vabaturule, mille 
tõttu muutuvad suletud tu-
ru klientide tarbimismahud 
ja kulubaas.

Täpsemalt elektriener-
gia pakettide hinnakirjade-
ga saab tutvuda Eesti Ener-
gia veebilehel www.ener-
gia.ee.

1. juunist on Konku-
rentsiamet kooskõlastanud 
elektrihinna piirmääraks 
48,01 senti kilovatt-tunni 
eest, võrreldes praegusega 
kasvab piirmäär 0,47 sen-
ti kilovatt-tunni eest ehk 
ligi 1%. Elektrihinna piir-
määra muutus on seotud 
vabaturu tarbimismahtude 
eraldamisega suletud turu 
piirmäära arvutustest, ku-

na vabaturu tarbijad hak-
kavad elektrit ostma turu-
hinna alusel. Suletud tu-
ru piirmäär korrigeeritak-
se vastavalt suletud turule 
jäävatele tarbimismahtude-
le ja klientidele tehtavatele 
kuludele.

1. juunist tõstab põhi-
võrguettevõtja Elering OÜ 
ülekandeteenuse hinda 2,3 
sendi võrra kilovatt-tunni 
eest, mis tingib Eesti Ener-
gia Jaotusvõrk OÜ poolt os-
tetava põhivõrguettevõtja 
ülekandeteenuse kulu kas-
vu 18,9%. Sellest tulene-

valt kooskõlastas Konku-
rentsiamet Eesti Energia 
Jaotusvõrk OÜ võrgutasu-
de kasvu 6%.

Võrgutasude hinnaki-
ri on toodud Eesti Ener-
gia veebilehel www.ener-
gia.ee.

Kõigi eelmainitud hinna-
muutuste koosmõjul muu-
tub 1. juunist 2010 keskmi-
se elektritarbimisega Kodu 
1 paketti kasutava majapi-
damise elektriarve 3,9% 
ehk 13,1 krooni kuus kal-
limaks võrreldes veebruari 
elektriarvega.

Elektrienergia hinnakirja muudatused lähikuudel

Aime Vilu ise ütleb, et ega’s suuri asju ei tehta üksi, 
vaid ikka meeskonnaga, mistõttu on see tunnustus pal-
judele, kes koos Aimega suuri asju teinud ja sel moel 
paljudele meelde jäänud. Tartumaa Kodukandi juhatus 
igatahes tundis end ka möödunud nädalal koos Aimega 
kui kõrvust tõstetud. Foto: Sirje Veldi
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Rõngu päevakesku-
se harrastusmaalijad 
eksponeerivad oma 
töid Elva matkakes-
kuses.

Milvi Kapaun

Rõngulaste maalid tõi 
matkakeskusesse Elva, 
Rõngu ja Valguta hobi-
kunstnike juhendaja Eha 
Anier. Kolmapäeval näi-
tuse avamisel võõrustasid 
naabervalla kunstiharras-
tajaid Elva maaliringi nai-
sed.

“Väga ilusad pildid on! 
Viis pluss!” kommenteeris 
rõngulaste loomingut Lai-
ne Kuresoo. “Teiste pildid 
paistavad alati ilusamad 
kui enda omad. Näitus on 
liiga ilus! Nii, nagu meiegi, 
pole nad ju kunsti õppinud 
– see teeb pildid lähedase-
maks.”

Matkakeskuse näitusel 
on üheksa hobikunstniku 
tööd. Põhiliselt õlitehnikas 
maalitud loodus-, looma- 
ja lillepiltide autorid on 
Virge Rikka, Maarja Lõh-
mus, Heli Lehesaar, Mari 
Jagor, Ellen Tüvi, Koidula 
Raudsepp, Ingrid Sepp, El-
le Reitsik ja Senni Saks.

Pildid lapselastele ja 
isiknäitusele

Maastikumaalide hulgas 
on Virge Rikka akrüülmaal 
talvisest Rõngu kirikust, 
õlimaalid tiigrist ja hülge-
pojast ning müstiline pilt 
majakast loojuva päikese 
valguses.

Virge Rikka käib maali-
ringis kätt harjutamas teist 
aastat. Juunis on tal plaa-
nis korraldada Elva matka-
keskuses oma esimene au-
torinäitus, kus saab näha 
ka ligi ruutmeetri suuru-
seid töid.

“Mulle meeldib teha 
suuremõõtmelisi maale, 
kus saab hoogsaid pints-
litõmbeid teha. Neid saab 
kindlasti suvel minu näitu-
sel näha,” rääkis Rikka.

Endine aiandusagro-
noom, pensionär Maarja 
Lõhmus maalib meeleldi 
lapselastele loomi ning on 
osav looduspiltidel valguse 
ja varjude tabaja. Oma loo-
mingu suhtes on autor krii-
tiline.

“Maastikumaali tegemi-
ne läheb kiiremini, ei nõua 
niipalju täpsust ja tähele-
panu kui loomapilt,” rää-
kis Lõhmus. “Huvitav on 
loodust maalides jälgida 
valguse ja varjude mängu 
ja seda joonistada. Värvi-
de segamine on aeganõu-
dev, vahel tuleb ümber te-
ha. Kassi joonistamisel oli 
aga veelgi rohkem nikerda-
mist. Kass peab ikka kassi 
nägu olema, aga puul või-
vad lehekesed tulla nii või 
naa. Ega ma kõigi oma pil-
tidega rahule ei jää – eks-
poneerida neid kõiki ei 
saa.”

Paar loodusmaali näi-
tusele toonud Ellen Tü-

ve looming köidab peene 
värvitunnetusega. Talvine 
pilt “Suusarada” on valmi-
nud ajalehe Otepää Teataja 
must-valge foto põhjal.

“Värvid panin nii, nagu 
olen neid talvepiltides ta-
banud, puude taga on ai-
matav päikeseloojang,” se-
letas autor. “Loodust maa-
lida – selles on väga palju 
emotsioone. Maalin neisse 
oma nägemuse, kaugused 
ja lähedused, meeleolud ja 
varjud. Tahaksin kindlasti 
maalida pildi oma koduta-
lust ja joonistada oma lem-
mikuid – hobuseid.”

Köitvad loomapildid
Loomade joonistami-

sel on huvitava lahendu-
se leidnud Mari Jagor, kes 
maalis tühjana tundunud 
maastikupildi veekogusse 
kaks hobust.

“Maastiku tegin valmis, 
tundus kuidagi tühi olevat.
Võtsin teiselt fotolt siis ho-

bused ja maalisin nad sin-
na vette. Olid küll elusuu-
ruses kenad hobused, aga 
mina pistsin nad rinna-
ni vette. Jalgu ma tegema 
ei hakanud, igaks juhuks. 
Eha aitas hobuste varju 
korrigeerida,” rääkis au-
tor oma esimese loomapil-
di saamisloost.

Mullusuvel ka loodu-
ses maalimas käinud Mari 
Jagori arvates on fotodelt 
maalida lihtsam. “Maalisi-
me Hiugemäel akvarellide-
ga. Tuul oli kõva, vedas pa-
bereid ja asju kogu aeg len-
du,” meenutas Jagor. “Fo-
tol näed varju ära, aga seal 
pead ise vaatama, kuhu sa 
selle varju paned. Huvi-
tavam on küll, aga pildilt 
maalides tuleb paremini 
välja. Sellepärast me koos 
käimegi, et õpime.”

Rõngu hobikunstnike 
loomingus vaimustasid el-
valasi loomapildid ning hu-
vitav värvide käsitlus.

“Võrreldes meie tööde-
ga on teemad erinevad, 
rõngulastel on palju loo-
mapilte, meie maalime 
rohkem loodust. Erinevusi 
on ka värvikasutuses, põ-
nevad lahendused,” märkis 
Helle Rännel.

“Väga ilusad, ääretult 
põnevad värvikombinat-
sioonid ja palju valgust on 
nendes piltides,” ütles El-
va maaliringi juhendaja 
Margoliina Unt.

Naabervalla hobikunst-
nike töödega tutvumine 
andis võõrustajatele hea 
emotsionaalse laengu ning 
uusi mõtteid maalimisel.

“See pilt hobustega tõi 
idee, et võiks ise ka hakata 
maalima hobuste-seeriat. 
Putukad ja liblikad juba on, 
võtaks nüüd hobused et-
te,” arutles Margoliina Unt. 
“Võiksime edaspidi kind-
lasti julgemalt kätt proovi-
da ka loomi maalides.”

Näitust saab matkakes-
kuses vaadata märtsi lõpu-
ni.

UUDISED

TEADE

MIS JUHTUS
Elvas

Ööl vastu 02.03 on 
sisse murtud OÜ-le 
Marepleks kuuluvasse 
ehitusjärgus tootmishoo-
nesse ja varastatud erine-
vaid tööriistu. Kahju 28 
023 krooni.

Rõngu vallas
Ajavahemikul 23.02-

01.03 on sisse murtud 
Kõdukülas Tammel OÜ 
ATK Linavästrik kuulu-
vasse teravilja veskisse ja 
varastatud kaks elektri-
mootorit. Varguse ja lau-

disseina lõhkumisega te-
kitati firmale kahju 7500 
krooni.

Ööl vastu 03.03 murti 
sisse samale firmale kuu-
luvasse heinaküüni Til-
ga külas ja taas varasta-
ti elektrimootoreid. Kah-
ju 5700 krooni. 

Nõo vallas
Ajavahemikul 04.02-

11.02 on Luke külas RMK 
laoplatsilt varastatud 
küttepuid. Tekitatud kah-
ju 10 980 krooni.

Majaomanikud, kes 
ei ole saanud AS Veolia 
K e s k k o n n a t e e n u s e d 
jäätmeteenuse osuta-
mise lepingut, palun 
pöörduda Veolia poo-

le telefonil 1919 või 738 
6700 või meiliaadressil 
tartu@veolia.ee.

ELV 
linnamajandusosakond

Rõngu tõi Elvasse kunsti

“Vanamehed seitsmendalt” Rannus

10. märtsil mängib 
Ugala teater Rannu rah-
vamajas Andrus Kivirä-
ha komöödiat “Vaname-
hed seitsmendalt”. Tegu 
on nüüdseks elava klas-
siku staatusesse tõusnud 
kirjamehe 1991. aastal 
kirjutatud esiknäidendi-
ga, mille tõi lavale Peeter 
Tammearu.

Kivirähk on alati olnud 
meister näitama inime-
si ja olukordi, mis ühte-
pidi täiesti reaalsed ja tõ-
siseltvõetavad, ent samas 
sugugi mitte kahe jalaga 
maas. Nii kulgeb ka torn-
maja seitsmenda korruse 
vanameeste elu tavapära-
se linnaelu-rutiiniga võr-
reldes kerges nihkes.

Nemad nimelt elavad 
põhimõtte järgi – mida 
usud, see on! Ja see teeb 
loo täiesti pööraseks... 
Ilmselt me just sedasor-
ti head pöörasust praegu 
vajamegi. Seda tõendab 

muu hulgas ka lavastuse 
publikumenu.

“Kui sa ikka väga usud 
sellesse, mida tahad, siis 
sa seda ka saad. Nii või 
teisiti,” ütles Peeter Tam-
mearu. “Kui see ei ole sul-
le käega katsutav, siis on 
ta su kujutluspiltides. Eks 
see lugu ole ikka selline 
mõnus ja naljakas, nagu 
Kivirähal ikka. Ka oma 
tõsisemad noodid kastab 
ta ju naljaga üle.”

Peaosalisi kehasta-
vad Arvo Raimo ja Pee-
ter Jürgens, nende kõrval 
teevad lavastuses kaasa 
Meelis Rämmeld, Kata-
Riina Luide ja Arvi Mägi.

Lavastuse kunstni-
kutöö on teinud Silver 
Vahtre Endla teatrist, 
muusikaline kujundaja 
on Peeter Konovalov.

Helle Leppik,  
Ugala kirjandustoimetaja

Peategelased Peeter Jürgens ja Arvo Raimo. Foto: 
Ugala teater

Virge Rikka maalis alanud tiigriaasta puhuks pildi lumel lonkivast tiigrist. Harrastuskunstnikul on mõttes eeloleval 
suvel välja panna päris oma näitus. Fotod: Milvi Kapaun

Virge Rikka akrüülmaal talvisest Rõngu kirikust.
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Mis siis lahti – kas 
rahvas on lihtsalt 
tõrges kasulikku tee-
nust vastu võtma või 
on põhjus hoopiski 
vildakas seadusand-
luses kombineeritu-
na omavalitsuse pas-
siivsusega?

Aare Anderson, Elva 
Linnavolikogu liige (IRL)

Olen ise suhteliselt vil-
kalt prügiveoteenust ka-
sutanud, kuid see ei keh-
ti kõikide inimeste kohta. 
Paljud meist tekitavad jäät-
meid suhteliselt vähe ning 
vajavad vastavat teenust 
kaunis harva. Väikese sis-
setulekuga inimeste jaoks 
on lisaks oluline ka raha-
line külg. Igaühel meist on 
välja kujunenud kindel viis 
ja sagedus, kuidas ta oma 
jäätmetest lahti saab. See-
tõttu pole imestada, et rii-
gi poolt seadusesse raiutud 
range kohustus liituda kor-
raldatud jäätmeveoga on 
tekitanud nii teravat vas-
tuseisu kui ka hulga küsi-
märke.

Sellisel viisil korralda-
tud jäätmeveosse on vas-
tuolud ja probleemid juba 
algusest peale sisse kirju-
tatud. Juba seaduse ideo-
loogia on põhimõtteliselt 
väär – mitte usaldada ini-
mest. Selle asemel, et jätta 
jäätmevedaja valik ja muud 
tingimused tarbija enda ot-
sustada, määritakse teenus 
talle koos vedajaga sund-
korras pähe. Probleeme on 
siin terve rida.

Vaba valiku piiramine
Jäätmeveo puhul on te-

gemist teenusega, mida 
suudavad pakkuda paljud 
ettevõtted. Vaba turu tin-
gimustes peame loomuli-
kuks, et tarbijal on valiku-
võimalus ja otsustusvaba-
dus. Antud juhul seda pii-
ratakse. Omavalitsus on 
saanud õiguse langetada 
otsus meie eest ning sun-
dida meid maksma teenu-
se eest, mida me ei ole tel-
linud ja tingimustel, milles 
meiega ei ole kokku lepi-
tud. Selline piiramine eel-

dab teisalt prääniku vastu 
andmist, mida aga ei ole.

Täiesti ebaloogiline on 
ka hinnasüsteem. Mõiste-
tav on see, et ühiku hind 
koguse kasvades langeb, 
kuid need proportsioonid 
ei tohiks olla nõnda suu-
red. Arvutagem pisut (EPP 
20.02.2010 avaldatud hin-
nad):

Kõikidele on suurepä-
raselt teada, et valdav osa 
tarbijatest kasutab väik-
semaid konteinereid. See-
ga on kogu hinnapoliiti-
ka üles ehitatud sellele, et 
nöörida peamist tarbijat. 
Suurima mahuga konteine-
reid ei kasuta peaaegu üks-
ki tavatarbija.

Tühikäigud ja nende 
eest tasumine

Igaüks saab aru, et fir-
male tekitab kulu ka tühi-
sõit. Sellele vaatamata ei 
tohiks tekitada olukorda, 
kus klient tasub teenuse 
eest, mida ta tegelikkuses 
tarbinud ei ole. Kõik kulud, 
ka tühikulud, saab arvesta-
da reaalselt tarbitava tee-

nuse hinna sisse.
Kui eeldatakse, et iga-

üks tekitab mingi kind-
la koguse jäätmeid kuus 
ja peab nende veo eest nii-
kuinii maksma, siis ei mo-
tiveeri see kedagi vähem 
jäätmeid tekitama, pigem 
vastupidi. Selles valdkon-
nas peaks lisaks ärile kaas-
nema ka säästlikkus ja ro-
helise mõtteviisi soodusta-
mine. Kuhu see on jäänud?

Just üksik, väikese jäät-
mekoguse tekitaja on pan-
dud igati raskemasse olu-
korda: tema jaoks on ühe 
ühiku veohind kordades 
kallim, lisaks peab ta ost-
ma või rentima konteineri. 
Samas saavad kortermaja-
de elanikud teenuse kätte 
sümboolse hinnaga.

Konteineri väikseim 
lubatud maht

Lisaks kilekottidele 
(keskkonnale ebasõbra-
lik!) tulnuks lubada ka väi-
kesi konteinereid. Teada 
on, et pensionäride peresid 
ning üksikuid inimesi on 
meil palju, nende jäätme-
kogused aga ääretult väi-
kesed.

Kui siia lisada veel sega-
sed lepingud ja arusaama-
tud veograafikud, siis on 
põhjusi pahameeleks enam 
kui küll. Õhus ripuvad ka 
kahtlused jäätmeveofir-
made võimaliku lobitöö ja 
seoste osas poliitiliste ring-
kondadega.

Kõige häirivamaks aga 
on püüd rahvale kõigest 
väest selgeks teha, et tege-
likult on kõik õige ja hea, 
ainult rahvas on rumal ja ei 
saa aru, kui vajalik selline 
sundteenus on. Õigel ajal 
tulnuks viga tunnistada ja 
seadus ümber teha. Selle 
asemel aga otsustati edasi 
pressida.

Kelle huvides?
Kuna suur osa inimes-

test on rahulolematud, siis 
tekib küsimus – kelle huvi-
des kogu see jama käib?

Omavalitsustelt ei eel-
da keegi seaduste rikku-
mist, küll aga oma elanike 
märksa jõulisemat kaits-
mist. See on iseäranis olu-

line olukorras, kus inime-
sed ise ei saa valida jäät-
mevedajat ega kaasa rääki-
da kõikide tingimuste osas, 
vaid need otsused teeb te-
ma eest omavalitsus. Ko-
halik võim peaks pane-
ma paika sellised tingimu-
sed, mis on maksimaalselt 
soodsad tarbijatele. Prae-
gusel juhul aga on selges-
ti eelistatud seisundis jäät-
mevedaja, kellele on antud 
vabad käed toimetada nii, 
nagu talle kõige mugavam 
ja odavam on. Üksik klient 
on justkui tähtsusetu mut-
ter, kes vedajat eriti ei hu-
vita.

Vähim, mida kohalik 
omavalitsus oma inimeste 
heaks teha saab, on nõuda 
selgete, korrektsete lepin-
gute tegemist, väga paind-
likke tingimusi ja korralik-
ku teenindamist.

Milline võiks olla hea 
lahendus?

Prügiveo puhul oleks 
minu meelest otstarbekas 
kasutada kahte võimalik-
ku teed:

a) vaba turg, mille pu-
hul tarbija otsustab, kel-
lelt teenust osta (nagu se-
ni); b) täielikult tsentrali-
seerituna riigi poolt, kogu-
des selleks pisikese jäätme-
maksu.

Mind ei veena kuigivõrd 
väited, et praegune karm 
kord muudab keskkonna 
puhtamaks ja paneb meid 
käituma säästvamalt. Olen 
veendunud, et keskkonna-
hoid on üks neist valdkon-
dadest, kus kõige suuremat 
efekti annab inimeste va-
batahtlik tegevus ning järk-
järguline mõtteviisi muut-
mine. See võtab küll väga 
pikka aega, kuid on lõpp-
kokkuvõttes kordades tule-
muslikum kui jõuga peale 
sunnitud “keskkonnasõb-
ralikkus”.

Valdav osa inimesi soo-
vib elada puhtas keskkon-
nas ega loobi prügi suva-
liselt laiali. Teisiti käituva 
vähemuse pärast aga ei to-
hi kannatada kogu elanik-
kond.

Korraldatud jäätme-
vedu – nuhtlus või 
õnnistus?

26.02 ja 02.03 otsus-
tati:

Anda ehitusluba Koi-
du tn 5 reoveepumpla vä-
liselektrivõrkude püstita-
miseks, nõusolek Pargi tn 
14 vee ja kanalisatsiooni 
liitumisrajatise väljaehi-
tamiseks.

Jätta rahuldamata 
korraldatud jäätmeveoga 
mitteliitunuks lugemise 
taotlus aadressil Nõmme 
tn 28, Muru tn 6.

Lugeda korraldatud 
jäätmeveoga mitteliitu-
nuks tähtajaliselt jäätme-
valdajad aadressil Lõuna 
tn 8, Vaikne tn 19, Pargi 
tn 1//Tööstuse tn 5, Eha 
tn 6, J. Kärneri tn 26b, 
Palu tee 18, Pikk tn 48, 
Tähe tn 5a, Tiigi tn 6b, 
Tähe tn 7, Vapramäe tn 
30, Pikk tn 40, Laane tn 

8, Põhja tn 9, Pikk tn 68, 
Herne tn 4, Põhja tn 15, 
Põhja tn 10, Käo tee 1, 
Vapramäe tn 22, Männa 
tn 2, Veski tn 5, J. Kärne-
ri tn 25, Kesk tn 13, Hä-
mariku tn 4, Käo tee 27, 
Valga mnt 24b, Urva tn 
3, Vana-Koidu 16a, Lau-
liku tn 4, Pikk tn 30, Vi-
kerkaare tn 15 ja Vaikne 
tn 13.

Eraldada munitsi-
paaleluruum asukohaga 
Jaani 5-4 A. Teekelile.

Kinnitada regist-
reeringu õigsus ma-
jandustegevuse registris 
Kari Hiiri OÜ.

Esitada eelnõu lin-
navolikogule: Järve tn 1 
detailplaneeringu keh-
testamine.

Maia Kukk, 
linnasekretär

LINNAVALITSUSE ISTUNG

Üksik klient on 
justkui tähtsusetu 
mutter, kes 
vedajat eriti ei 
huvita.

PROBLEEM Korraldatud jäätmevedu kütab kirgi kogu Eestis

Kui tellitud ajaleht Elva Postipoiss 
laupäeval postkastis ei ole, andke sellest 

toimetusele teada tel. 730 9899 (E-N) 
või e-mail epoiss@kodu.ee
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Pühapäeval peab 40. 
sünnipäeva rahva-
tantsujuht Lea Kur-
vits, kel tänu tantsu-
õpetajast emale al-
gas tantsutee kohe 
naisrühmast.

Sirje Veldi

Kust sa pärit oled?
Tegelikult olen oma 

teadliku elu Tartus elanud. 
Siia sattusin tänu sellele, 
et mu mees on põline elva-
lane. Alguses elasime El-
vas mehe vanemate juures, 
siis vahepeal Võnnus, sest 
oli vaja sellist omaette ela-
mise aega ja omaette hak-
kama saamise tõestamist. 
Kui pere läks suuremaks, 
siis jäi kahetoalises korte-
ris kitsaks. Nii me Elvasse 
tagasi tulimegi.

Kus sa enne Sinilin-
du tulekut töötasid?

Ma töötasin vahepeal 
Tartu õmblusvabrikus Ilves 
Extra. Läksin ajutiselt sin-
na tööle ja jäin kaheteist-
kümneks aastaks. Pisitüt-
re kõrvalt oli võimalus käia 
kodust väljas mõni tund. 
Siis jäi seal üks inimene 
spetsmasinatelt ära ja kee-
gi ei julenud seda tööd võt-
ta. Läksin ja proovisin – ei 
olnud seal midagi hullu. 
Tollal tegin oma esimesed 
katsed ka endale midagi 
õmmelda. Nauditav tege-
vus. Kahjuks ei ole selleks 
enam aega.

Aga mis eriala sul 
on?

Mul oli pärast keskkoo-
li selge siht, et rahvatants 
on minu elu ja armastus. 
Ma ei mõelnudki, et kuhu-
gi mujale võiks minna kui 
Viljandi. Lõpetasin Viljan-
di Kultuurikooli, olime vii-
mane lend. Minu eriala on 
kultuuritöö, lisaeriala tant-
sujuhtimine. Aga kuhugi 
rahvamajja ma tööle ei läi-
nud, sest kohe tulid ka lap-
sed. Möödus 12 aastat, en-
ne kui uuesti kultuuri juur-
de tagasi jõudsin. Pere lei-
dis lehesabast töökuulutu-
se ja küsis, et kaua sa seal 
Ilveses käid, et tee midagi 
sellist, mida õppinud oled. 
Elvasse tööle tulles taht-
sin kohe segarühma teha. 
Kuulutused said välja, ko-
hale tuli kaheksa naist ja 
mitte ühtegi meest. Nii toi-
metabki Elvas naisrühm Si-
nilind. Juba viies aasta lä-
heb – mehi pole kusagilt 
tulnud.

Tantsurühmi ju-
hendasid sa ka Ilves 
Extras töötades?

Jah, pärast Viljandi koo-
li lõpetamist hakkasin ko-
he juhendama Tartus sega-
rühma Vikerkaar. Kui läk-
sin Võndu, siis oli mul seal 
naisrühm Kaera Marid ja 
Ahjal naisrühm Roosi. Hil-
jem vahetusid need Rannu 
Kolumatsi ja Tartu Tantsu-
selts Toome vastu. Vahe-
peal tegin Võnnu koolis ka 
lasterühma, aga jätsin las-
tega tegelemise katki poo-
le aasta pealt. Siis mõtle-
sin, et mitte iial enam las-
tega ei tegele.

Miks?
Lastel tuli raske iga pea-

le. Kui muusika parasjagu 
ei käinud, siis tähendas see 
neile, et võis teha kõike. Et 
mingeid jooniseid seal veel 
paika sättida – no suht või-
matu! Lapsi tuli klaveri alt 
ja kust iganes taga ajada. 
Energia puudust neil küll 
ei olnud.

Praegu on Männikäbid 
sellises eas, aga tänu sel-
lele, et me siin Pille Reba-
sega seda rühma kaheke-
si teeme, siis on nagu toe-
kam, et nendega hakkama 
saada.

Sa pääsesid nende-
ga kohe ka tantsupeo-
le?

Jah, me oleme olnud 
kaardil alates sellest, kui 
nad olid teises klassis, aas-
tast 2007. Käisime ka-
he rühmaga suurel peol ja 
meil läks ikka väga hästi – 
saime kõrgema ja esimese 
kategooria. Eelmisel aastal 
olid tantsupeol kõik mu ne-
li rühma. Elva naised ülla-
tasid mind oma tubliduse-
ga. Saime värskelt uued rii-
ded, naised tikkisid ja õmb-
lesid, siin käisid paralleel-
selt tantsutundidega sel-
lised käsitööringid ja kon-
sultatsioonid... Ülevaatu-
seks olid meil tuttuued rii-
ded, teiseks ülevaatuseks 
juba ka pastlad. Ka tantsi-
sid nad väga ilusti – esime-
se kategooria.

Ja sa ise oled ju ka 
lapsest peale juba 
tantsinud?

Jah, ma võiksin öelda, 
et sündisin pastlad jalas. 
Mu ema on tantsujuht Mai-
mu Janisk. Ma ise ei mäle-
ta, aga ema räägib, et kui 
ta naisrühmaga  proove te-
gi, siis ma kogu aeg sibasin 
seal tantsijate vahel ja kui 
oli esinemine, siis oli emal 
tükk tegu, et mind lava ta-
ga kinni hoida, et ma lava-
le ei jookseks.

Mis on sinu enda 
lemmiktants?

Neid tantse on olnud ju 
sadu, mida on õpetatud ja 
tantsitud. Aegade jooksul 
on lemmikud muutunud, 
aga Tuljak on küll selline 
tants, mida heal meelel ik-

ka tantsiks. Tantsin ka Ees-
timaa tantsujuhtide rahva-
tantsurühmas ja mul on nii 
hea meel, et saan seal olla 
lihtliige. Käime üle Eesti-
maa koos umbes kuus kor-
da aastas.

Kas muuks veel pea-
le kultuuritöö ja tant-
simise aega jääb?

Praegu pole ühtegi vaba 
õhtut. Käin ju ka Viljandi 
Kultuuriakadeemias, õpin 
kolmandal kursusel kul-
tuurikorraldust. Praegune 
kultuuritöö on teistsugune, 
omaaegse haridusega pole 
suurt midagi peale hakata. 
Tegelikult on meil väga põ-
nev ja kihvt kursus – kõik 
kogemustega kultuuritöö-
tajad, praktikud. Mitmed 
lektorid on öelnud, et on 
ka meilt ühtteist õppinud.

Mis kihelkonna rah-
variideid ise kannad?

Neid on mul kapis päris 
mitu. Kui tegin Vikerkaare-
ga tööd, siis nende ajast on 
mul alles Äksi riided. Võn-
nu ajast Põlva riided. Hea 
meelega kannan Halliste 
riideid, mida kannavad mi-
nu praeguse rühma Tant-
suselts Toome tantsijad. 
Kolumatsiga kannan Ran-
nu riideid. Viljandi kooli-
ajast on mul alles Viljan-
di riided. Tunnen end rah-
variietes ja pasteldes palju 
paremini, kui mõnes pikas 
kleidis.

Sünnipäeva on sul 
7., vahetult enne nais-
tepäeva?

Hea komme naistepäe-
vaks lilli kinkida pole õn-
neks kadunud. Sünnipäe-
va lilli pole ma kunagi sel-
lepärast vähem saanud, pi-
gem topelt. Vanasti oli hea 
sünnipäeva pidada õigel 
päeval, sest järgmine päev 
oli vaba.

Suurt sünnipäeva ei 
plaani, külalisi ei kutsu, 
kuid tantsuseltskonnaga 
maha istumiseks aja ikka 
leian. Oma tantsurahva-
ga lähme 6. märtsil Kamb-
jasse talvisele tantsupeole, 
eks seal peamegi suurema 
peo.

UUDISED

JUUBILAR Rahvatantsuõpetaja Lea Kurvits

Lea puhul ei tekkinud pärast keskkooli üldse küsimust-
ki, mida õppida, sest juba siis teadis ta, et rahvatants 
on tema elu ja armastus. Foto: Sirje Veldi

Sündinud pastlad jalas
ELVA POSTIPOISS
265, 03.03.2000

 Elva linna põhimää-
rus tahetakse viia sea-
dustega vastavusse. 
Suure töö selles osas 
tegi ära linnavolikogu 
õigusaktide redigeeri-
mise komisjon.

 Vabariigi sünnipäe-
vaürituste raames 
korraldatud mälumän-
gul osales 9 võistkonda 
Elvast ja üks Tartust. 
Mälumängu võitis Tartu 
nelik.

 Joonistusvõistluse 
“Euroopa koolis” au-
hinnatud tööde hulgas 
on ka Elva gümnaasiu-
mi õpilaste Madli Uini, 
Artur Jepišovi ja Kersti 
Kivari tööd.

 Maksumaksja 
Arbimäelt tahtis tea-
da, miks pole selles 
linnaosas taksofoni ja 
sularahaautomaati.

10 AASTAT

Vahel tundub kõik 
nii ilus et tõsi olla, 
kuid siiski on.

Merit Täht,  
tantsuõpetaja

Ühel pisikesel Elva lin-
na tantsutrupil jätkub 
jõudu ja energiat pista 
rinda suurlinnade tant-
sijatega, tulla ja püsida 
konkurentsis nii lühike-
se ajaga.

RNstuudiol on selja-
taga järjekordne edukas 
tantsuaasta. Juba neljas. 
Ei saa ju alla jääda eel-
mise hooaja tulemuste-
le – ikkagi hip-hopi Ees-
ti meistrid laste vanuse-
astmes. Alustasime hoo-
aega Eesti reitingu võist-
lustega Tallinnas, tuues 
koju laste hip-hop solo 
tantsus esikoha (Emma 
Maria Kalmus) ja kaks 
pronksmedalit lasteduos 
(Emma Maria Kalmus, 
Laura-Liisa Kurg) ja täis-
kasvanute paaristant-
sus (Merit Täht, Mari-
Liis Kurvits). Ühtlasi oli 
see võistlus ettevalmistu-
seks 11 Elva tantsijale en-
ne maailmameistrivõist-
lusi, mis toimusid möö-
dunud aasta septemb-
ris Poolas, Kalizes. Kah-
juks küll esikümnesse ei 
jõudnud, kuid hoolima-
ta sellest olid meil super-
tulemused. Emma Ma-
ria Kalmus ja Laura-Lii-
sa Kurg tulid eestlastest 
kõrgeimale, 222. koha-
le laste vanuseastme hip-
hop paaristantsus. Laste 
vanuseastme väikerüh-
ma kavas saavutati 16. 
koht (Emma Maria Kal-
mus, Laura-Liisa Kurg, 
Anna Perk, Celeste Pe-
terson, Anette Laumets, 
Maris Niilus, Cassandra 
Vään). Keskastmes saa-
vutas Keity Roomets 
solotantsuga väärika 69. 
koha (tantsijaid oli üle 
saja).

Järgnesid võistlused 
Eestis. 17. oktoobril Pär-
nus toimunud reitingu-
võistlustelt naasesid Me-
rit Täht ja Emma Ma-
ria Kalmus oma vanuse-
rühmast pronksmedali-
ga, laste paaristantsus 3. 
kohaga (Emma Maria ja 
Laura-Liisa) ja täiskasva-
nutes 6. kohaga (Merit ja 
Mari-Liis). Hooaja esime-
se poole viimasteks võist-
lusteks oli meile 14. no-
vembril Tallinnas toimu-
vad reitingud ja 20. det-
sembril Tartus esma-
kordselt Eesti showkari-
ka võistlused.

Tallinna reitingutel 
saavutas juunioride klas-
si väikerühma kava 3. ko-
ha (Carmen Isop, Kari-
na Kompus, Gloria Saar-
na, Marit Tammaru, Rai-
le Laja, Kaia-Liisa Jõesa-
lu, Merli Vesingi) ja las-
te väike rühm 2. koha. 
Seekord oli meil kaasas 
ka noormehi, kellest Kar-
li Haava jõudis juuniori-
de meeste solos 6. koha-
le. Showkarika võistlus-
tel hoidis juunioride ka-
va ikka kindlalt oma 3. 
kohta, kuid üllatuse te-
gi meile selle päeva sün-
nipäevalaps Karli Haava, 
kes saavutas ainsa noor-
mehena keskastme klas-
sis 3. koha.

Hooaja teist poolt alus-
tasime Puhjas toimuva-
tel Tartumaa liikumis-
rühmade päeval vane-
ma vanuseastme parima-
tena (nagu ka eelmisel 
aastal). Päeva parimaks 
tantsijaks kuulutati Kar-
li Haava.

Tänavu 24. veebrua-
ril tantsisid elvalased end 
Tallinnas reitingutel üle 
pooltes etteastetes pool-
finaalidesse ja finaalides-
se. Osa lapsi vahetas sel-
le võistlusega vanuseas-
tet ja näitas, et ei jää en-
dast vanematele alla. Nii 
saavutas Emma Maria 
Kalmus juunioride hip-
hop solos esimesel võist-
lusel kuldmedali ja koos 
Laura-Liisaga juunioride 
duos hõbemedali. Eleri 
Pastak proovis esimest 
korda jõudu algajates ja 
saavutas väärika 6. ko-
ha. Väikerühma kavade-
ga kuulusid RN Stuudio-
le 2.-5. kohad.

Meie endi jaoks oli loo-
mulikult suur õnnestumi-
ne meie kaunis ja kaua-
oodatud kontsert, mis 
toimus 27. veebruaril. 
Hooaja lõppu mahub veel 
kolm suurvõistlust.

Ent on olnud ka eba-
õnnestumisi. Erineva-
tel põhjustel on stuudiost 
lahkunud häid tantsijaid, 
meid on kimbutanud aju-
tiselt haigused ja vigastu-
sed, kuid saame ikka ja 
jälle neist üle ning oleme 
üks suur ja tugev pere. 
Tahan tänada siinkohal 
kõiki oma endisi ja prae-
gusi tantsijaid. Tänan va-
nemaid, kes meid toeta-
vad ja Elva HKK Sinilindu 
eesotsas Leelo Suidtiga, 
kes on meie stuudio tege-
mistega tihedalt kursis, 
toetab ja innustab.

Just nii ja mitte teisiti
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Eveli Saue EM-il neljas1. märtsil toimus Tar-
tu Ülikooli kergejõustiku-
hallis Tartumaa koolide 
TV10 olümpiastarti sarja 
teine maakondlik etapp. 
Enamus Elva gümnaa-
siumi võistlejatest püsti-
tas isikliku rekordi. Noo-
remate poiste kaugus-
hüppe võitis Andri Luik 
tulemusega 4.23, tõkke-
jooksus sai ta teise ko-
ha. Tüdrukute 60 m tõk-
kejooksus sai ülekaaluka 
võidu Marta Kotkas aja-
ga 10,16. Marianne Järv 
oli 4., Karina Kõnd 7. ja 
Hanna-Liina Jaani 9.

Vanema rühma pois-

te tõkkejooksus saadi 
kaksikvõit. Esikoha või-
tis väga hea tulemusega 
8,85 Heiros-Jaanus Sini-
mäe, teise koha sai Ala-
ri Pennar. Teivashüppes 
oli Robert Jakob Oetjen 
teine. Vanemate tüdru-
kute kuulitõukes oli Elva 
võistkonna parim Merilin 
Punder tulemusega 7.15. 
Tublilt võistlesid ka Kalli 
Kuusik, Amanda Väiko ja 
Hanna Grete Luik.

Sarja vabariiklik teine 
etapp toimub 7. märtsil 
Tallinnas Lasnamäe ker-
gejõustikuhallis.

Margit Thomson, treener

Edu maakondlikul etapil

Käesoleval nädalal 
toimuvad Otepääl 
Tehvandi suusakes-
kuses laskesuusata-
mise Euroopa meist-
rivõistlused kuni 26-
aastastele laskesuu-
satajatele. Võistlustel 
osaleb 274 sportlast 
29 riigist.

Milvi Kapaun

Elva laskesuusatajatest 
võistlevad EM-il Kristel Vii-
gipuu ja Heigo Lepik juu-
nioride ning Eveli Saue ja 
Karel Viigipuu täiskasvanu-
te võistlusklassis.

Meesjuunioride 15 km 
sõidus oli Heigo Lepik 58 
võistleja hulgas 19. koha-
ga eestlastest parim. Viie 
trahviga kaotas ta kulla 
võitnud venelasele Andrei 
Turgenevile 5.05,1. Martin 
Remmelg oli seitsme möö-
dalasuga 32., Kenet Kroon 
ja Peeter Kirss ei tabanud 
märki üheksal korral ja lõ-
petasid vastavalt 46. ja 47. 
kohal. 

Meeste 20 km sõidus lõ-
petas viis trahviminutit 
teeninud Martten Kaldvee 
eestlastest parimana 17. 
kohaga. Daniil Steptšenko 
ei tabanud märki samuti 
viiel korral ja sai 37. koha. 
Karel Viigipuul ebaõnnes-

tus laskmine täielikult, üles 
jäi kokku kümme märki ja 
tulemuseks 52. koht. Tõnis 
Uiboupin tegi samuti küm-
me möödalasku ja oli 54. 
Lõpetas 65 võistlejat. Eu-
roopa meistriks tuli saksla-
ne Christoph Knie.

Naiste tavadistantsil 
saavutas Eveli Saue nel-
janda koha. Pronksi võit-
nud sakslanna Francizka 
Hildebrandile kaotas ta 5,6 
sekundit. Peale kolmandat 

tiiru oli esimeses tiirus kaks 
möödalasku teinud Saue 
medalikonkurentsis. Nel-
jandale kohale viis eksimus 
viimases püstitiirus. Euroo-
pa meistriks tuli sakslanna 
Kathrin Hitzer. Sirli Hanni 
lõpetas nelja trahviminuti-
ga 16. kohal. Kadri Lehtla 
sai üheksa trahviga 34. ko-
ha. Elisabeth Juudas oli 54 
lõpetanu hulgas 45.

Naisjuunioridest olid 
eestlannade paremad ko-

had esikolmekümnes. Kris-
tel Viigipuu teenis kokku 
kümme trahviminutit ja lõ-
petas 29. kohaga, Johanna 
Talihärm sai kuue trahvi-
ga 30. koha. Grete Gaim oli 
üheteistkümne trahviga 49 
lõpetaja hulgas 45. Kuld-
medali võitis ühe möödala-
su teinud poolatar Monika 
Hojnisz. Käesoleval näda-
lavahetusel selguvad tiitli-
võitjad sprindis ja jälitus-
sõidus.

27. veebruaril toimunud 
Tamsalu suusahüppepäe-
val olid noorte karikasar-
ja neljandal etapil suusa-
hüpetes ja kahevõistluses 
võistlustules MN 8, MN 10 
ja MN 12 võistlusklasside 
noorsportlased. Suusahüp-
pevõistlusel tegid võistle-
jad K-10 mäelt kolm hüpet, 
millest viimane läks kahe-
võistluse arvestusse. Kahe-
võistluse murdmaasuusa-
tamises sõitsid nooremad 
800 meetrit, 12-aastased 
1600 meetrit.

MN 8 klassis oli osale-
jaid kokku kolm. Võitis Ro-
bert Toompuu 5,0 ja 5,5 
meetriste hüpetega. Tei-
ne oli 5,5 meetri pikkuste 
hüpetega Airiin Pikk. Jan-
Raimund Margus Elva suu-
saklubist hüppas 4,5 ja 5 
meetrit ning sai kolman-
da koha. Sama järjestus oli 
selles vanuseklassis ka ka-
hevõistluses.

MN 10 klassis sai And-
reas Ilves 6,5 meetriste hü-
petega teise koha sama kau-
gele hüpanud Robert Lee 

(Nõmme suusaklubi) järel. 
Esikoha otsustasid pare-
mad hindepunktid. Kevin 
Maltsev tuli kolmandaks 
5,5 ja 6,5 m hüpetega.  Ka-
hevõistluse hüppevõistlu-
ses tegi aga Kevin Maltsev 
pikima hüppe – 6,5 meet-
rit. Andreas Ilves maandus 
6 meetri joonel ning star-
tis suusarajale Maltsevist 
12 sekundit hiljem. 800 m 
suusarajal oli Andreas Ilves 
aga kiireim ning saaavutas 
kahevõistluses esikoha Ro-
bert Lee ees. Kevin Maltsev 

oli neljas.
MN 12 võistlusklassis oli 

Karl Kristjan Maltsev hüp-
pevõistluses ja kahevõist-
luse hüpetes 8. Suusarajal 
õnnestus tal aga tulemust 
kolme koha võrra paranda-
da ning tulemuseks kahe-
võistluse arvestuses viies 
koht. Võitis Ainar Pikk Ote-
pää spordiklubist.

Karikasarjas on ees veel 
kaks etappi, eelviimane 
osavõistlus Nõmme Talv 
toimub 14. märtsil Tallin-
nas. EPP

Andreas Ilves võttis karikasarjas võidu

Eesti meistrivõistlu-
sed suusaorienteerumi-
ses lõppesid 27. veebrua-
ril Põlvamaal Mammas-
te suusakeskuses teate-
sõitudega. Märketeate-
suusatamise meistrivõist-
lustel osalesid Elva orien-
teerujad Kalev Ermits ja 
Airi Alnek OK Võru ning 
Marili Zimmermann OK 
Kape võistkonna koos-
seisus. Kalev Ermits või-
tis suusaorienteerumises 
juunioride klassis oma 
kolmanda kuldmedali 
sel aastal, sõites välja ka 
päeva parima aja. Võist-
konda kuulusid veel Jüri 

Joonas ja Lauri Sild. Eesti 
meistrivõistlustel suusa-
orienteerumises oli Kalev 
Ermits parim meesjuu-
nior ka jaanuari lõpul toi-
munud sprindis ja tavara-
ja sõidus.

Oma esimese meda-
li täiskasvanute klassis 
sai noorteklassi orientee-
ruja, 16-aastane Marili 
Zimmermann, kes tu-
li pronksile koos Merike 
Vanjuki ja Jana Kingiga. 
Veteranide arvestuses oli 
OK Võru naiskond koos-
seisus Airi Alnek, Kaie 
Konsap ja Heli Viks kol-
mas. EPP

Ermits võitis kolmanda kuldmedali

26.-27. veebruaril Pai-
des toimunud Eesti lin-
nade talimängudel osales 
19 linna ligi 500 sportla-
sega. Elva saavutas väike-
linnade (kuni 10 000 ela-
nikku) arvestuses Paide 
ja Kärdla järel kolmanda 
koha. Arvesse läks suu-
satamine, kabe, mees-
te ja naiste korvpall ning 
juhtide võistlus. Elva või-
tis esikoha suusatamise 
võistkondlikus arvestu-
ses. Mehed sõitsid kuus ja 
naised kolm kilomeetrit 
vabatehnikas. Kaksikvõi-
du saavutasid Kaius Loos 
ja Kait Kompus noormees-
te B vanuseklassis ning 
Karel Viigipuu ja Siim Ala 
meeste klassis. Heigo Le-
pik oli neljas, Andreas 
Tobreluts viies. Ilmar Vä-
hi sai 15., Riido Rõigas 
16. ja Rando Kall 17. ko-
ha. Poiste B klassis oli 
Peeter Kompus 5., Mih-
kel Unt 7. ja Karl Sigfrid 
Margus 8. Poiste A vanu-
seklassis saavutas Verner 
Lessing teise koha. Mees-
veteranide arvestuses 
saavutas kolmanda ko-
ha Gunnar Aasmäe. Vete-
ranide teises vanuseklas-
sis sai üheksanda koha 
Rein Pedaja. Elva võist-
konna ainuke naissuusa-
taja Karmen Alnek saavu-

tas kolmanda koha.
Korvpallis sai Elva 

meeskond tihedas kon-
kurentsis üheksanda ko-
ha. Võistkonnas mängi-
sid Ken Järveoja, Mart 
Tammeorg, Andreas 
Tobreluts, Kaspar Pedak, 
Margus Mäll, Priit Värv, 
Hans Teder ja Veiko Kütt. 
Kabe võistkonnale kuu-
lus kuues koht, mängi-
sid Kaido Raidla, Marge 
Milistver, Signe Milistver, 
Nils Pukk ja Jüri Lätt.

Kor v pa l l i na i skond 
koosseisus Liisi Juhkam, 
Annika Liiv, Lenna Juh-
kam, Maritana Meitsar, 
Grete Orgusaar ja Maris 
Järveoja tuli neljandaks.

Juhtide võistluses 
võtsid linnajuhid mõõ-
tu korvpalli vabavise-
tes, jalgpalli triblingus ja 
kombineeritud teatevõist-
luses. Esikoha võitis Kärd-
la linnapea Georg Linkov, 
Elva abilinnapea Toomas 
Järveoja saavutas tei-
se koha. Osalejaid oli 14, 
neist kaks naist.

Eesti linnade suve-
mängud toimuvad juuni-
kuu viimasel nädalavahe-
tusel Rakveres, kus Elval 
on kaitsta eelmisel aastal 
saavutatud esikoht.

Maris Järveoja,  
Elva linna spordijuht

Elva Eestimaa talimängudel kolmas

28. veebruaril Suure-
Jaanis toimunud Tarvas-
tu Cupil sai FC Elva II kol-
manda koha. Tugeva tase-
mega turniiril osales seitse 
võistkonda, võistluse jook-
sul mängisid kõik mees-
konnad omavahel läbi.

Elva jalgpalliklubi män-
gis esimeses kohtumises 
viiki turniiril kokkuvõttes 
elvakate ees teise koha saa-
vutanud Türi võistkonna-
ga. Järgmises kohtumises 
alistati Viljandi JK Liver-

pool Pubi võistkond. Kol-
mandas ja neljandas koh-
tumises ei suutnud FC El-
va II hakkama saada Vil-
jandi jalgpalliklubi Kotkad 
ja Tarvastu mängijatega. 
Enne kahte viimast kohtu-
mist säilis elvalastel väike 
lootus tulla medalile. Sel-
leks tuli alistada Vändra JK 
Vaprus ja Tartu SK 10 Pre-
mium. Vändra alistamisega 
saadi hakkama mängu vii-
mastel minutitel, kui Veiko 
Haani löök maandus vära-

vavahile püüdmatult vas-
taste väravas. Viimaseks 
kohtumiseks oli elvakatel 
motivatsiooni kuhjaga. 
Paljudest väravavõima-
lustest realiseeriti kaks ja 
sellest piisas, et võita SK 
10 Premiumit ning tõusta 
kokkuvõttes kolmandaks. 
Väravad lõid Henry Eichel-
mann (2), Raido Kuus (2) 
ja Veiko Haan.

Valmierast ja Viljandist
2001.a poisid võistle-

sid 28. veebruaril Valmiera 
saalijalgpalliturniiril, kus 
saavutasid väga tubli teise 
koha. FC Elva väravavaht 
Karl Kruus ei lasknud vä-
ravasse ühtki vastaste löö-
dud palli  ning valiti turnii-
ri parimaks väravavahiks. 

1998.a noormehed tulid 
Viljandi Spordikooli Cup 
2010 turniiril kolmanda-
le kohale. Otsustavas män-
gus võideti JK Tuleviku 
esindust 1:0.

Jalgpalliklubi saalijalgpallis edukas

Judoklubis Do on saa-
nud traditsiooniks tähis-
tada Eesti vabariigi aasta-
päeva noortevõistlusega. 
24. veebruaril astus Tar-
tus A. Le Coqi spordima-
jas tatamile sadakond Tar-

tu judoklubi Do noort ju-
dokat. Siinkohal tuleb tä-
nada kõiki lapsevanemaid, 
kes leidsid oma vabal päe-
val aega ja tahtmist toeta-
da noori sportlasi. Elva ju-
dokad võitlesid vapralt ja 

südilt. 2001 ja varem sün-
dinud noorte seas saavutas 
kolmanda koha Kermo Le-
pik. Samas vanuseklassis 
saavutas viienda koha Mih-
kel-Marten Rüütli. 1999. 
ja 2000. aastal sündinud 

poistest saavutas esiko-
ha kehakaalus kuni 34 kg 
Sten-Anders Aan, kes jagab 
end edukalt võistlustantsu 
ja judo vahel. Kehakaalus 
kuni 38 kg kuulus esimene 
koht Allar Kalinale. Samas 

kehakaalus said pronksme-
dali Martin Toode ja Kert-
Rainis Kentel, viiendad olid 
Alder Bürkland ja Steven-
Kristjan Rekand. Hõbeme-
dali võitis kuni 30 kg pois-
te seas Ander Bürkland. 

Väikesed võidud sillutavad 
teed suurtele võitudele.

Evelin Pihlak, 
judotreener

Medalivõidud judoklubi Do noorteturniirilt

Kodustel suusaradadel toimuvatel Euroopa meistrivõistlustel sõitis Eveli Saue tava-
distantsil välja oma nukravõitu suusahooaja parima tulemuse. Foto: arhiiv
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Ostan toakoera kutsika. 505 
8485

Ostan vanavara postkaardist 
mööblini, kulda ja hõbedat. Val-
ga mnt 1A, tel. 504 5909

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa kaminapuu (40L), kütte-
klots. Vedu tasuta. 528 9398

Müüa kasutatud rehve ja velge-
sid. 5346 2990

Küttepuu (kuiv ja märg lepp). 
513 2927

Müüa turbabriketti kojutoomise-
ga. Tel. 506 6684

Müüa lõhutud küttepuud, kui-
vad/toored. info.heizung@hot.
ee Tel. 511 3543

Müüa hästi kuivad lõhutud küt-
tepuud, 2 aastat kuuri all, Elvast 
5 km. 5698 9880

Müüa kuiv lepp. 5804 3735

Müüa tükeldatud kaseküttepin-
nud koos veoga. 501 0361

Müüa sise- ja välisvoodrilauda. 
Musta lepa saunamaterjal. Höö-
veldatud puitmaterjal. Höövel-
dus- ja saekaatriteenus. Ehitus-
lik saematerjal Annikorus. 5664 
1191 info@balticloghouses.ee

R a a m a t u p i d a m i s t e e n u s . 
Tel. 5197 6676

Raamatupidamisteenused. Aas-
taaruannete koostamine. Info 
506 9518; info@passiva.ee

Lumetõrje majakatustelt. 5679 
6788

Lumekoristustööd Bobcat kom-
paktlaaduriga. Tel. 5663 2666

Ehitus-remonttööd. 5353 6160

Mööbli ja kodutehnika äravedu. 
513 2927

Boilerite puhastamine, paigal-
dus. 5595 1141

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Elektritööd, koduautomaatika, 
õhk-soojuspumpade müük ja 
paigaldus. Järelmaksuvõimalus. 
www.mano.ee Tel. 520 8970

Soodsad laenud - www.
KIIRLAEN24.ee. TASUTA info 
800 2424

Müüa renoveeritud 3-toaline 
korter Elvas Kirde 1A. Täiendav 
info mob. 529 2508

Soovin üürida 3-4 toalist korte-
rit. 552 9535

Soovin osta krundi Elvas 1500-
2000 m² summaga kuni 100 000 
kr. Sobiva tehingu korral raha 
kohe kätte! Tel 514 5659

Raekoja saalist leitud prillitoos 
koos prillidega. Kätte saab Elva 
Postipoisi toimetusest, tuba 209
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ARBIMÄEL
ELVA KAUBANDUSKESKUSES

Lisaks SOODSAD PAKKUMISED SÄÄSTUKAARDI OMANIKELE!

Müügil üle 200 
soodushinnaga toote!

Südametasku 3tk/270g 9.50 kg/35.18 6.90 kg/25.55
VOT! Lastevorst 400g 16.90 kg/42.25 12.90 kg/32.25
Sefiir šokolaadis Laima 200g 17.90 kg/89.50 12.90 kg/64.50
Kassitoit Whiskas 300g (erinevad) 23.50 kg/78.33 13.90 kg/46.33
Poolsuitsuvorst Mõisa 360g 23.90 kg/66.38 17.90 kg/49.72
Sardell juustuga 500g 28.90 kg/57.80 21.90 kg/43.80
Assortii Mini Roosid 190g Laima 32.90 kg/173.15 24.90 kg/131.05
Klassikaline ahjukana
 küpsetuskotis kg 56.90  39.90
... ja veel palju häid pakkumisi!

3.-14. märts

ELVA KONSUMIS
3.-14. märts KÕIK RINNAHOIDJAD –20%

Valik NAISTE KINGI alates 199.-
Valik laste, naiste ja meeste 

SPORDIJALATSEID alates 199.-
PARFÜMEERIA OSAKONNAS

Kõik KELLAD -20%
5.-8. märts kõik KULDEHTED -15%


